
Protokół Nr 8/16 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Oświaty 

odbytego w dniu 11 stycznia 2016 r. 
 

Pierwsze w tym roku posiedzenie otworzył Pan Marcin Janiak – Przewodniczący 

komisji, który powitał radnych i zaproszonych gości. W dalszej kolejności stwierdził kworum 

niezbędne do obradowania i przedstawił zaplanowany porządek obrad, który przedstawia się 

następująco: 

 

1. Zapoznanie się z kwestią zapobiegania alkoholizmowi i narkomanii na 

terenie Gminy Widawa, w tym z działalnością Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.  

2. Sprawy bieżące i różne. 

 

Do przedstawionego porządku obrad nie zgłaszano uwag. Następnie Przewodniczący 

przystąpił do zatwierdzenia protokółu z poprzedniego posiedzenia. Dodał, że protokół był 

w Urzędzie Gminy wyłożony do wglądu, poza tym oznajmił, iż jest możliwość zapoznania się 

z jego treścią w dniu dzisiejszym.  

W związku z tym, że do protokołu z poprzedniego posiedzenia nie zgłaszano żadnych 

uwag, przewodniczący komisji zarządził głosowanie w sprawie jego przyjęcia. W wyniku 

przeprowadzonego głosowania stwierdził, że protokół został przyjęty jednogłośnie. 

  

Ad. 1  
Realizując pierwszy punkt dzisiejszego porządku obrad głos zabrała Pani Emilia Konieczna – 

zastępca Przewodniczącego GKRPA, która przedstawiła sprawozdanie z działalności Komisji 

za 2015 r.: 

W 2015 r. Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Widawie odbyła 

10 posiedzeń. 

Wysłano 61 zaproszeń do osób uzależnionych bądź współuzależnionych celem 

przeprowadzenia rozmowy motywacyjnej.  

Przeprowadzono 16 rozmów motywacyjnych.  

W wyniku podjętych działań 2 osoby zostały skierowane na badanie do biegłych sądowych 

(psychiatry i psychologa) celem wydania opinii w sprawie uzależnienia od alkoholu.  

Niektórzy uzależnieni zobowiązali się do uczestnictwa w spotkaniach grup samopomocowych 

działających w Dubiu, Konopnicy, Sieradzu lub Łasku. Dużym zainteresowaniem cieszyły się 

porady psychologa udzielane w Punkcie konsultacyjno – terapeutycznym w Widawie.  

Wielu osobom spokrewnionym z osobami uzależnionymi od alkoholu udzielono porad 

n/t motywacji osoby uzależnionej do podjęcia leczenia oraz działań z tym związanych. 

Działania finansowane ze środków pochodzących z opłat za korzystanie z zezwoleń na 

sprzedaż alkoholu: 

1. Finansowano wynagrodzenie psychologa udzielającego porad w Punkcie 

konsultacyjno – terapeutycznym w Widawie,  

2. W miesiącu marcu odbyła się uroczystość wręczenia dyplomów i nagród dla 

wszystkich uczestników konkursu dot. tematyki uzależnień,  

3. W okresie całego roku prowadzono i finansowano działalność świetlic, z których 

korzystają dzieci i młodzież, a zajęcia się tam odbywające mają być alternatywą dla alkoholu, 

narkotyków i innych uzależnień. Na terenie gminy działały następujące świetlice: przy GOK 

w Widawie i świetlica przyszkolna w Restarzewie,  

4. Sfinansowano zajęcia przeznaczone dla uczniów z terenu gminy Widawa prowadzone 

w SP w Burzeninie przez pracowników Centrum Nauki Kopernik, 



5. Przeprowadzono szkolenia dla członków GKRPA oraz sołtysów i radnych, 

6. Zakupiono spektakl ”Pasja”, który został przedstawiony w kościele parafialnym, 

7. Sfinansowano udział w kursie członka GKRPA pn. „Wodzirej imprez 

bezalkoholowych”, 

8. Współfinansowano zakup nagród dla wyróżnionych w konkursie na „Najładniejszą 

pisankę wielkanocną”,  

9. Współfinansowano zorganizowanie festynu rodzinnego w Widawie oraz Woli 

Kleszczowej,  

10. Współorganizowano powiatowy „Światowy Dzień Bez Tytoniu”, 

11. Ze środków komisji sfinansowano zakup sprzętu sportowego (stoły do ping ponga – 

do GOK oraz świetlicy wiejskiej w Rogóźno, piłki do siatki i piłki do nogi, paletki) 

przeznaczonego dla młodzieży celem propagowania zdrowego trybu życia, 

12. Wypoczynek zimowy dla dzieci sfinansowany w całości ze środków GKRPA 

skorzystało 45 dzieci, 

13. Wypoczynek letni 

25 dzieci skorzystało z dopłaty ze strony GKRPA, a 6 dzieci skorzystało 

z wypoczynku za pełną odpłatnością ze strony rodziców,  

14. Sfinansowano imprezę pn. „Dmuchany plac zabaw” dla dzieci w okresie ferii 

zimowych, 

15. Zamówiono prenumeratę miesięcznika „Świat problemów”, 

16. Zakupiono ulotki dot. Dopalaczy oraz inne pn. „Dlaczego nie sprzedawać alkoholu 

nieletnim”, „Zobowiązanie do leczenia odwykowego’, „Poza granicami bezpiecznego picia”,  

17. Zakupiono książki dot. tematyki uzależnień i przekazano do Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Widawie, 

18. Pokryto koszty badań osób uzależnionych skierowanych na badanie do biegłego 

sądowego psychologa i psychiatry, 

19. Skontrolowano 5 placówek handlowych prowadzących sprzedaż alkoholu oraz 

świetlice których korzysta młodzież. 

Do przedstawionego sprawozdania nie zgłaszano żadnych uwag. 

Następnie Przewodniczący Janiak pytał, czy ze środków Komisji można by zakupić siatki do 

bramek, gdyż są już zniszczone, a gra w piłkę nożną cieszy się wśród młodzieży dużym 

zainteresowaniem.  

Wójt Gminy oznajmił, że po uchwaleniu budżetu gminy siatki zostaną zakupione.  

 

Ad. 2 

W tym punkcie obrad przewodniczący Janiak zgłosił, że brama wjazdowa wraz z częścią 

ogrodzenia na stadionie została uszkodzona w czasie zdarzenia drogowego i należałoby je 

naprawić.  

Natomiast radny Dobrowolski apelował o podjęcie działań związanych z zalegającymi od 

paru lat kontenerami na PSZOK, których Eko Region nie chce odebrać. Dodał, że należałoby 

zaangażować pracowników zatrudnionych np. z Urzędu Pracy do segregacji zalegających 

odpadów, co umożliwiłoby odebranie odpadów przez firmę Eko Region.  

Następnie głos zabrał Pan Michał Włodarczyk – Wójt Gminy, który poinformował, że na 

zbliżającej się sesji budżetowej radnym zostanie przedstawiony projekt uchwały intencyjnej 

w sprawie przekształcenia szkoły podstawowej w Ochlach w szkołę filialną Zespołu Szkół 

w Chociwiu. Kontynuując Pan Wójt wyjaśnił, że podjęcie tego kroku wiąże się z tym, że 

obecnie szkoła w Ochlach generuje największe koszty, gdzie Gmina dopłaca ze swojego 

budżetu ok. 400 tys. zł. Kontynuując Pan Wójt oznajmił, że przekształcenie szkoły w Ochlach 

w szkołę filialną pozwoli na zlikwidowanie etatu dyrektora tej placówki, poza tym 

przynajmniej dwie osoby spośród pracowników tejże szkoły odejdzie na emeryturę, co 

przyczyni się do oszczędności w tym zakresie. W toku dalszej wypowiedzi Pan Wójt 



oznajmił, że tej decyzji nie chce podejmować bez akceptacji lokalnego środowiska, dlatego 

zaplanowane jest spotkanie z kadrą pedagogiczną oraz rodzicami uczniów tej szkoły.   

Pozostając w temacie oświaty Pan Wójt nawiązał do planowanej budowy przedszkola 

i oznajmił, że będzie to inwestycja dwuletnia, dodał, że od września 2017 r. z tego obiektu 

będzie można już korzystać. 

Kolejno Wójt Gminy odniósł się do planowanej budowy mostu w Rudzie i oznajmił, że 

obecnie nie ma możliwości skorzystania z dotacji na tę inwestycję, ale dodał, że należy 

dołożyć wszelkich sił, aby w tym roku most był zbudowany.   

 

W związku z wyczerpaniem tematyki przewidzianej na dzisiejsze posiedzenie oraz brakiem 

dodatkowych pytań Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Oświaty – Pan Marcin 

Janiak zamknął obrady Komisji i podziękował wszystkim za uczestnictwo. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: 

Emilia Konieczna        

          Przewodniczący 

Komisji Spraw Społecznych 

              i Oświaty 

           Marcin Janiak 


